
iz naše organizacije. 
Skupne zadeve. 

Iz Zaveze avstrijskega jugoslovanske
ga učiteljstva. Delegate so prijaviila dalje 
nastopna društtva: IV. Učiteljsko društvo 
za Svetolenartsfci okraj: 8. Josip Maurič, 
nadučitelj, Sv. Trojica v SI. g., društveni 
predsednik; gosp. Alojzij Froim, šolski vo
ditelj, Sv. Jurij v SI. g.; namestnik? V. 
iiornjegrajsko učiteljsko društvo: 10. Jo*
sip Bizjak, nadučitelj. Bočna, društveni 
predsednik; 11. Fina Bizjakova, učiteljica, 
Bočna: namestnik? VI. Postojnsko uči
teljsko društvo: 12. Josip Brinar. ravnatelj 
(meščanske šole, Postojna, društvem pred
sednik; 13. Julij Cenčič, nadučitelj, Št. Pe
ter na Krasu; namestnica Marica Dioivga
nova, učiteljica, Zagorje na Notranjskem. 
VIII. Sežansko učiteljsko društvo: 14. 
Alojzij Hreščak, učitelj, Lokev, društveni 
predsednik; 15. Ferdo Kenda, nadučiteilj, 
Dutovlje; 16. Anton Fakin, nadučitelj, se
daj v Sežani. Namestniki? 

Vodstvo Zaveze. 
Imenik svojih članov j^ nadalje po

slala: 26. Svetoienartsko učiteljsko dru
štvo   30 članov. 27. Logaško učiteljsko 
društvo — 37 članov. 28. Brežiškosevni
Ško učiteljsko društvo — 49 članov. Celj
ska učiteljsko društvo je prijavilo še 1 
člana (skupaj 82 + 1 = 83 članov). Gori
ško učiteljsko društvo je prijavilo nanovo 
še 1 člana (skupaj 31 + 1 = 32 članov). 
Učiteljsko društvo za politiški 'okrai Lju
tomer je prijavilo še 2 člana, 2 člana pa 



sta prijavila svoj izstop (skupaj 36 + 2 
— 2 = 36 članov). V 12. štev. »Uč. Tov.« 
smo izkazali 1027 članov, danes pa 118 
novih, torej skupaj 1145 članov. 5 društev 
še ni poslalo svojih imenikov. V princu 
nji številki jih navedemo z imeni. 

Vodstvo Zaveze. 
Goriško. 

Tolminsko učit. društvo .sklicuje dru
štveni sestanek v Tolmin dne 29. t. m. 
ob 10. uri dopoldne. Pridite vsi, komur 
so mar naše stanovske koristi! Odbor. 

Učiteljsko društvo za goriški okraj je 
imelo dne 6. junija t. 1. svoj letni občni 
zbor v Gorici pri »Zlatem Jelenu«. 

Predsednik tov, Ign. Križman pozdra
vil navzoče učiteijstvo z željo, da bi se 
večkrat shajali na sestanke v teh težkih 
in obupnih časih za učiteijstvo, ki ga je 
vse zapustilo. Nobeden noče priznati uči
teljskega delovanja, še manj ga primer
no plačati. Kako naj shaja sedaj učitelj s 
sedanjo plačo? 12 letni otrok zasluži to
liko kot učitelj. Dragtajskih doklad za leto 
1917 še do danes ni; zdaj je zopet obljub
ljeno, da se iste vkratkem nakažejo uči
teljstvu, pa bržkone dobe gospodje, ki se 
igrajo z učiteljstvom, zopet kak pogre
šek in stvar se bo zopet zavlekla, saj uči
telj lahko shaja š 140 K ta še manj na ime
sec. Ali je še mogoče, da bo učitelj z ve
seljem deloval v šoli, ko se mora loviti 
za postranskimi zaslužki, če hoče preži
veti sebe m družino! 

Predsednik tov. Križman je omeni* 
med drugim, da je c. kr. okrajni šolski 
svet razdelil draginjsko doklado za leto 
1917., ki jo podeljuje vsako leto, pravilno 
po ključu. Dobili je niso oni učitelji, ki 
imajo begunsko podporo ali kak postran
ski zaslužek. 

Poročilo blagajnika itov. Plesničarja 
kaže koncem leta 1917 K 370.77 dohod
kov. Račun sta pregledala in v redu na
šla tovariša Brce ta Vodopivec. 

Ker je zelo težavno delo za blagajni
ka, vedno opominjati tovariše, naj redno 
plačujejo članarino, se je sklenilo po na
svetu tovariša Hreščaka iz sežanskega 
okraja, naprositi c, kr, okrajni šolski svet, 
naj bi on odrrgoval vsakemu učitelju pri 
mesečni plači po 2 K za učiteljsko organi
zacijo, seveda dobi s tem vsak učitelj 
brezplačno »Tovariša« ta »Popotnika«. 
Ta predlog so vsi zborovalci soglasno in 
z zadovoljstvom vzeli na znanje. 

Prešlo se je k voilitvi novega odbora. 
Volilo se je z listki. Izvoljeni so bili: 
Križman Ignacij, Mrmolja Franc, Urban
čič Alojzij, Vrč Alojzij, Piesnlčar Pavel, 
Mcžina Anton, keja Leopold, Bioe Josip, 
Pipan Terezija, Vodopjvec Andrej, Rojie 
Jaka; namestniki: Križman Franc, Zorr» 
Franc, Tomažič Andrej, Novak Jakob, 
Musič Anton. 

Novi Odbor se je sestavil takole: 
Predsednik Križman, podpredsednik Ur
bančič, tajnik Rojic, blagajnik Plesničar, 
ostali odborniki. 

Pri slučajnostih priporoča' predsednik 
Križman, naj sodeluje učiteijstvo pri os
mem vajnem posojilu; pomaga naj naše
mu ljudstvu, ker ise nahaja v jako bednem 
položaju; nasvetuje naj se mu, naj izkori
sti vse vire, ki mu jih stavi vlada mia raz
polago. 

Tovariš Hreščak prinaša pozdrave 
učiteljev iz sežanskega okraja ter graja 
goriško učiteijstvo, ker je bila tako pičla 
udeležba pri občnem zboru. Nasvetoval 
je, naj si osnuje učiteijstvo svojo aprovi
zacijo, kar so eni že storili. Predlog to
variša Hreščaka je bil z veseljem odobren. 

V novi aprovizaoijski odbor je bilo 
voljeno 5 .tovarišev, in sicer: Križman 
Ignacij, Mrmolja Franc, Urbančič Alojzij, 
Rojic Jaka in Plesničar Pavel. V odbor se 
povabi še 5 duhovnikov iz goriškega 
okraja. 

Dalje 'se je sklenilo, pozvati »Zave
zo«, naj takoj prične izdajati »Popotnika«. 

Govorilo se je še o ustanovitvi Zveze 
učiteljskih društev na Goriškem in o vpe
ljavi pasivne resistence v vseh šolah na 
Goriškem, ta nato je predsednik tov. Križ
man zaključil občni zbor. 

Prihodnje zborovanje bo v četrtek. 
dne 4. julija t. 1. v Gorici pri »Zlatem Je
lenu«. Pričakujemo lepše in obilnejše ude
ležbe. 

Učiteljsko društvo za sežanski okraj 
je zborovalo dne 13. junija t. 1. v Sežani. 
Udeležba je bila dobra vkljub temu, da je 
deževno vreme zakrivilo odsotnost bolj 
oddaljenih tovarišev. 

Pred prehodom na dnevni red po
zdravlja predsednik udeležence in prvič 
med učiteljstvom navzočega gospoda vo
ditelja c. kr. okrajnega glavarstva Znidar
čiča. Prvič ima tudi poročati o pozitivnem 
uspehu \ zadevi aprovizacije učiteljstva, 
Pozove tov. Pahorja, da poroča o delo
vanju društvenega odbora glede aproviza
cije. Tov. Pahor poroča o prizadevanjiu 
odbora od avgusta 1. L dalje za izboljšanje 

aprovizacije. Poskusilo se je stopiti v stik 
z državnim uradništvom v okraju, da bi se 
doseglo za učiteljstvio saj enako aprovizio
niranje z njim, ali uradništvom, boljše apro^ 
vizlonirano, mi hotelo ničesar slišati o tem. 
Po iniciativi predsednika tov. Hreščaka se 
je poskušalo doseči sodelovanje duhovni
štva v okraju, kar se je tudi posrečilo. Ta
koj so se sešli zastopniki učiteljstva in du
bovništva, in že prvi sestanek je rodil po
zitiven uspeh: ustanovila se je avtonomna 
aprovizačna zadruga za oba stanova. Usta
novitev zadruge smo takoj javili o. kr. 
okr. giav., ki pa je vzelo, v znanje .nje usta
novitev le pod pogojem, da se tudi urad
ništvo priklopi nanovo ustanovljeni zav. 
drugi. Tako imamo zdaj skupno zadrugo za 
učiteijstvo, duhovništvo ta uradniištvo. Do
seglo se je tudi, da izroča 'Okrajna aprovi
začna komisija zadrugi vse odmerke živili 
za učiteijstvo, duhovništvo in uradništvo, 
'ki jo potem razdeljuje zadruga imed svoje 
člane. Učiteijstvo ni torej več odvisno od 
raznih naklonjenih in nenaklonjenih pode
želnih magnalov, ki so mu razdeljevali do
sednj živila po občinskih uradih Aprovi
ziomrano bo tuli bolje, ker bo dobivalo 
liste odmerke kakor doslej drž. uradništvo, 
in ne samo koruzo, kakor se je dogajalo do 
danes. 

Nato prečita in pojasni tov. Pahor cd 
predsednika provizorično sestavljen za
družni' štaitut. Predsednik reasuimlra: Dru
štvenemu odboru so bile naložene naloge 
aprovizačnega odbora; zato se je Čutil po
oblaščenega, izvoliti sam člane odbora 
ustanovljene aprov. zadruge, ki naj v vod
stvu te zadruge zastopajo učiteijstvo. Za
hteva izjave glede kontrole poslovanja za
druge. Fiksirati je treba višino deleža in 
jamstva posameznega člana. Tov. Strekelj 
predlaga nato, da se pooblasti društveni 
odbor, da s potlnomočjo sklepa o tem z od
borom avtonomne aprv. zadruge. Sprejeto. 

Nato sledi poročilo tov. Mrviča o uspe
hu 'njegovega ta predsednikovega poto
vanja v Gorico k zborovanju učiteljskega 
društva za goriški Okraj. Namen potovanja 
je bil, stopiti v stik z učiteljstvom ostale 
Goriške irr doseči sporazum za skupen na
stop vsega učiteljstva dežele. Doseglo bi 
se vse, da bi le tovariši s Tolminskega po
kazalli, da še živijo. Drugi namen potovanja 
je bil, stopiti na deželni .odbor, da se po
iizivej kako je z nabavnim prispevkom za 
leto 1917., z draginjskimi dakladami za 
leto 1918., ta da se pove gosp. deželnemu 
odborniku Dominkottu, kaj unisli sežansko 
učiteijstvo o njegovem »plodonosnem« de
lovanju v deželnem odboru. Gospodje so 
obljubili vse. Bomo videli! 

Tov. Pahor, poroča nato, da je finančni 
minister zagotovil deputaciji primorskega 
učiteljstva, ki je bila pri njem v zadevi na
bavnega prispevka za leto 1917., da je že 
JO. t. m. nakazal brzojavno učiteljstvu ta 
prispevek. 

Nato se sklene, maj se deželni odbor 
poaave patom resolucije, da ne zavlačuje 
vladne akcije glede predujma na dragiinj
ske daklade za leto 1918. 

Na koncu se je soglasno sklenilo, pri
družiti se protestu »Zveze slov. učiteljev an 
učiteljic na Štajerskem« proti temu, da 
vodstvo »Zaveze« ni še do danes ukrenilo 
ničesar, da bi tudi »Popotnik« redno 
izhajal. 

Kranjsko. 
Postojnsko okrajno učiteljsko društvo 

je imelo svoj redni občni zbor po treh le
tih v Postojni dne 2. junija t. 1. Zborovanje 
je otvorill podpredsednik tov. Jios. Brinar, 
ker je v tem času tov. Drugoten Česnik 
odloži! predsedniško čast. Spominja se 
blagopOkoinega ustanovlitelja nove šole 
cesarja Franca Jožefa 1. ter novega vla
darja Karla L, ki mu zakličejo navzoči 
društveniki navdušeni trikratni: Slava! 

Dalje se spominja umrlih tovarišev, 
o J katerih so žrtvovali mlado svoje živ
ljenje domovini v bran: Vilfan, Furlan in 
Hlebec. 

Omenja svetovne vojne opozarjajoč, 
kako važna zgodovinska leta baš preživ
Ijaimio, v katerih se spreminja naš družab
ni red, porajajo se nove ideje, organizi
rajo se stanovi — samo beraške plače 
učiteljev so ostale 'netzpremenjone; zato 
je naše društvo v skupnosti z ostalimi v 
zadnjem času osredotočilo svoje delova
nje v svrbo izboljšanja našega gmotnega 
položaja. 

Nato poroča tajnik o društvenem de
lovanju v letu 1914. itar o malenkostnem 
životarjenju zadnjih treh vojnih let, če
mur je seveda krivo dejstvo, da se je na
hajal naš okraj v ožjem vojnem ozemlju. 

Iz blagajniškega poročila dô maijejmo. 
da ima društvo to4e premoženje: 
goitovtae 7 K 53 h 
v posojilnici »Učit. konvikta« 100 » — » 
» » na Slapu . . 370 » — » 
2 deleža »Učit. tiskarne« . . 200 » — » 

skupaj . . 677 K 53 1: 

Poleg tega še obresti zadnjih let. 
V novi odbor so bili ilzvoljeni z vzkli

kom fiile tovariši: Josip Brnar, predsed
nik; Cencič Julij, podpredsednik; Rudolf 
Horvat, tajnik; Anton Skala st, blagaj
nik; Ferdo Juvanc, pevovodja; Maric* 
Dovganova, itai namestnica, in Rado 
Grum, blagaj. namestnik. Za delegata v 
»Zavezino« skupščino je bil izbran tovariš 
Julij Cencič, za namestnico itov. Marica 
Dovganova. ■ 

O Vipavski podružnici poroča tova
riš Skala, ki pravi, da je odposlal tovariš 
Kmet pravila za samostojno društvo c. kr. 
ministrstvu za notranje zadeve v odobre
nje. 

Občni zbor pa sklene, oziroma na
novo odobri, da se za Vipavski sodni okraj 
ustanovi po § 34. društvenih pravil po
družnica našemu društvu, ki je itak sko
raj docela samostojna. Pri slučajnostih se 
sklene, da se plača članarina za leto 1914 
a 3 K za ostala tri leta pa nič, ker društvo 
ni delovalo. Za leto 1918 plača1 vsak člar» 
po 8 K blagajniku Ant. Skali, nadučitelju v 
Vipavi, lista »Učit. Tovariš« ta »Popot
nik«, ki jih je dolžan imeti vsak naš član, 
pa plačaj za tekoče leto naravnost uprav
ništvomia obeh listov. Letno članarino 
po 24 K pohira društvo šele s prihodniilim 
letom, ko pristopi tudi k čekovnemu pro
metu. Dalje se izjavi zbor soglasno za 
ustanovitev stalnega strokovnega tajni
štva v Zavezi. Za Krekov spomenik pri
speva drušivo 5G K. 

Glede »Izjave« tovarišev P. Flere, 
Al. Hreščak ta J. Pahor o »Zavezinem« 
delovanju sprejme zbor na predsednikov 
predlog sledeče točke: 

1.) vodstvu »Zaveze« izrekamo po
polno zaupanje; 

2.) konštatiramo, da je velik del za
htev, navedenih v omenjeni »Izjavi« 
»Zaveza« že izvršila; 

3.) pričakujemo, da »Zaveza« ustreže 
po možnosti še neizpolnjenim zahtevam. 

O doposlanih 2 načrtih za preustrojli
tev ljudskega šolstva se zaradi poznega 
časa ni moglo obravnavati. 

Končno se sklene glede nagrobnega 
spomenika pokojnemu tovarišu Miežanu 
počakati, da ga postavimo po vojni, ker 
bi sedaj društvo ne zmoglo velikih stro
škov. Sklene se pa obenem, da prispeva 
društvo primerne doneske za že postav
ljene spomenike umrlih tovarišev. Na pod
lagi tega sklepa se dovollta zneska po 
60 K za nagrobna spomenika pokojnima 
tovanišicama Vugovi ta Požar jevi. 

Štajersko. 
Učiteljsko društvo za laški okraj zboruje v 

nedeljo dne 7. juhja t. 1. ob 1. uri popoldne na Zi

danem mostu po sledečem dnevnem redu: 1. Za

pisnik. 2. Dopisi in društvene zadeve. 3. Volitev 
delegatov: a) za »Zavezo«, b) za »Zvezo«. 4. Do

ločitev knjig m časopisov, ki naj si jih naroči dru

štvo. 5. Volitev društvenega odbora. 6. Iz vpra

šalne skrinjice. 7. Predlogi in slučajnosti. Polnt»

številne udeležbe prosi in pričakuje predsednk: 
Anton Gnus. 

Gornjegrajsko učiteljsko društvo ie zborovalo 
dne 10. junija t. 1. od 11. dopoldne do 4. ure po

poldne v Mozirju. Navzočih je bilo 19 rednih čla

nov in 5 gostov, med temi nadučitelj in deželni 
poslanec tovariš Anton Otter iz Gradca. Zboro

vanje je imelo dva dela: v prvem je govoru 
tov. Otter o 8. vojnem posojilu. Nato so se oa

poslale resolucije zaradi draginjskih doklad deZ. 
odborniku in državnemu poslancu g. dr. K. Ver

stovšku, štajerskemu deželnemu odboru, namest

niku Claryju in ministrskemu predsedn ku dr. vit. 
Seidlerju. — Proti vladni predlogi glede učiteljske 
izobrazbe je sklenilo društvo sledeče resolucije: 
1. Za štirimi letniki c. kr. učiteljišča naj sledi uvt,

letnl študij na vseučilišču. 2. Učna snov na uči

teljiščih mora biti enaka oni na višjih srednjih šo

tah. 3. Učiteijstvo se mora izobraževati samo v 
državnih zavodih. 4. Na učiteljiščih morajo bili 
nastavljene samo učiteljske moči z akademiško 
naobrazbo. 5. Izpiti (tudi oni glede posluha) pri 
sprejemu na učiteljišče naj se odpravijo. Pristop 
na učiteljišče naj imajo samo oni dijaki, ki so * 
dobrim uspehom dovršili spodnje štiri razrede 
kake srednje šole ali pa celotno meščansko šolo. 
6. Pouk v godbi bodi na učiteljiščih neobligater.. 
7. Pripravljalni razredi za vstop na učiteljišče sa 
morajo odpraviti. 8. Med učiteljsko naobrazbo m 
učiteljsko plačo mora biti pravično razmerje, t. ;. 
učiteijstvo naj dobiva dohodke državnih uradn,

kov od 11. do 8. čin. razreda. — Na drugem de*ii 
zborovanja smo razpravljali o domačih društvenin 
zadevah. Tako n. pr. je društvo proti osnutju 
strokovnega tajništva pri naši Zavezi in to tz 
razloga, da Zaveza svojih denarnih obveznosti 
napram Učiteljski tiskarni še do danes ni mogla 
poravnati. Vrhutega tava še mnogo slovenskega 
i.čiteljstva izven naše organizacije. Naj se torej 
počaka s strokovnim tajništvom do časa, ko bo

do vse denarne zadeve naših organizacij v do

brem stanju ter v naših vrstah »en hlev in en 
pastir.« — Glede »Izjave« se društvo ne more v 
celem pridružiti trditvam opozicije, ker je ime"a 
Zaveza za organizacijo slovenskega učiteljstva 
mnogo zaslug; mora pa se z ogorčenjem konšta.

tirati, da je vodstvo Zaveze zadnje čase marsikaj 
zanemarjalo, predvsem redno izdajanje naših sta

novskih listov. Ali nima Zaveza avstr. jugosl. uči

teljstva pri Učiteljski tiskarni glede redne izdaje 
»Popotnika« nobenega kred.ta? — Nato se j«. 
pobirala polletna članarina po 12 K od društvt

nika. -^ Zanimivo sta predavala tov. Jos. Terčak 
o zborovanju Zavezine in tovarišica Tončka Je

zov uikova pa o sestanku Zavezine delegacije. — 
Pri Zavezinem delegacijskem zborovanju v letoš

nji jeseni v Ljubljani bo zastopal društvo preo. 
sednik in kot delegatinja tovarišica gospa Fina 
Bizjakova. — Društvo je tudi soglasno sklenilo, 
da mora ostati naša »Učiteljska, gospodarska in 
kreditna zadruga v Celju« kot samostojno poa

jetje, pač pa je lahko včlanjena pri bodoči ljun

ijanski centrali. Ob sklepu zborovanja je tov. Koc

bek poudarjal pomen in račun onih (kakor nam 
znano, imate samo enega; opomb, ured.), ki stojo 
orezbnžno izven naših vrst, in tovariš Otter j« 
opravičeno imenoval tako obnašanje kot nekole

gialno in tudi nemoralno . . . 
Prihodnje zborovanje bo nepreklicno v nede

ljo, dne 21. julija ob 2. uri popoldne v Bočni, kjer 
bo predaval o gobah tov. in strokovnjakbotante 
Kocbek; tudi tov. Otter je izjavil, da se bo ude

ležil tega zborovanja s času primernim predava

njem. Vzpored se bo pravočasno priobčil v »Uči

teljskem Tovarišu«. — J. Bizjak, t. č. predsednik. 
Brežiškosevniško učiteljsko društvo je zbo

rovalo dne 27. maja v Rajhenburgu. Navzočih je 
bilo 41 tovarišev in tovarišic in trjje gostje z koz

janskega okraja. Tov. Janko Knapič, predsednik 
društva, utemelji v pozdravnem govoru dosedanje 
mrtvilo društva. Poživlja društvenike, da se okle

nejo društva z ono vnemo, ki so jo bili vajeni 
pred vojno. Spominja se v tej dobi umrlih tova

rišev in tovarišic, ki so bili ali sami člani našega 
društva, ali pa ožji sorodniki zavednih društveni

kov. Vzamejo se naznanje važni dopisi. Izjavo 
opozicije na Zavezinem delegacijskem zborovanju 
m načrt za preustrojitev našega šolstva prevza

mejo razni tovariši v podrobnejši študij ter bodi 
o teli zadevah poročali pri prihodnjem zborova

nju. Društvo se izreče proti strokovnemu tajni

štvu. Ugotovi se imenik članov ter uredi način 
plačevanja članarine. Zaradi učit. vojnopodpor

nega sklada se zedinijo društveniki, da pobere 
zaupnik učiteljskega društva na poedinih šolah 
vsak mesec prostovoljne doneske učiteljstva. 
Sklene se, poslati vodstvu Zaveze izjavo zaradi 
rednega izhajanja »Popotnika«. Tov. predsednik 
poda še kratko poročilo o deleg. zborovanju Zve

ze v Celju, dne 27. marca 1918. Stavijo se 5% 
predlogi glede dobave potrebnih šolskih knjik, 
aprovizacije učiteljstva ter pošiljanja starih šoi

sk.h knjig na Kojsko pri Gorici. Istega dne dopo;

dne se je vršilo zborovanje brežiško  sevniškega 
m kozjanskega učiteljskega društva na poziv šta

jerskega Lehrerbunda. Ta zbbr je posetil tudi «. 
c. kr. okr. glavar dr. Neuuirfh. Poslanec tovariš 
Otter je govord o 8. vojnem posojilu in navedel 
vzroke, zakaj se bo učiteijstvo vzlic temu, da s . 
njegovim željam po ureditvi nevzdržnih gmotnih 
razmer še ni ugodilo, udeleždo„zopet agitacijskega 
dela. (i. okr. glavar se zahvali učiteljstvu za so

delovanje pri tej važni državni zadevi ter izraz: 
pričakovanje, da slednjič vlada mora izpolniti uči

teljstva svojo obljubo. Tov. Otter se zahvali za 
te učiteljstvu prijazne besede — posebno pa za 
prijazen poset g. glavarja — ki je doslej po nje

govi skušnji edini svoje vrste, ki se je udeležit 
učiteljskega zborovanja. Ker je to očiten znak, 
da g. glavar razume in čisla učiteljsko delo, so 
mu približa s prošnjo, naj se zavzame na rnero

dajnem mestu za trpeče učiteijstvo. G. glavar ob

ljubi, to vselej stor.ti, ko se poda katerakoli pri

lika. Na to zapusti zborovanje. G. Planinšek, vou

ja vojnoposojilne zavarovalne ekspoziture V Ma

riboru, je govoril o namenu in pomenu vojnop«

sojdnega zavarovanja. V temperamentnem, pre

pričevalnem govoru je na to še orisal tov. Otter 
naš obupen gmotni položaj med neprestanim bur

nim odobravanjem navzočih. Sprejele so se so

glasno resolucije, ki zahtevajo takojšnjo rešitev 
.z naše mizerije. Sprejeto resolucijo sta obe dru

.̂ tvi brzojavnim potom javili ministrskemu pred

sedniku. Druge resolucije pa so se pismeno spt»

ioc.ie c. kr. namestništvu in deželnemu odboru v 
Uraucu ter poslancema dr. Benkoviču in dr. Ku

Kovcu. 
Učiteiisko drušivo za ljutomerski okraj 

'je zborovalo dne 5. junija 1.1. v Raicitaneiii. 
ulavul predavatelj zastopniK »Lerrrerbun
ua« tov. Mionscbein, je giovorš o 8. voj. po
sojilu ter o važnih stanovskih zadevah. 
Sklenili so se soglasno tudi nujni ukrepu 
glede vojno draginjskih doklad. 

Kakor vsikdar v Radencih, tako se nas 
je zbralo tudi sedaj tu ijako lepo število, m 
sicer 31 članorv ta 10 gostov. Pozdravili 
smo v svoji sredi tudi poročnika tov. Luk
nerja, žeieč, da se povrne kmalu zdrav v 
naše ivnste. — 

Sklenilo se .ie poslati vodstvu »Zaveze« 
izjavo, da naj skrbi za redno iahajamje »Po
potnika«. 

Meseca julija se zaradi pomanjkanja 
časa ne bo zborovalo. V avgustu se pa vrši 
zborovanje pri Sv. Juriju. 

Učiteljsko društvo za ptujski okraj je 
zborovalo dne 12. junija v okoliški šoli 
v Ptuju. Tovariš predsednik je s prisrč
nimi besedami pozdravil navzoče; v pnvi 
vrsti pa gosta, tovariša Monscheina,. ier 

' nove članice našega društva, tovarišice: 
Martino Kovačičevo, Zinko Visemjakovo, 
Anico Zihrovo, Marjeto Lubečevo, Heleno 
Vauhnikovo in Pavlo Roginovo. 



Tovariš Monschein, ki ga je odposlal 
^rrerbund, je govoril o 8. vojnem poso
AQ ter o naših stanovskih zadevali, Cilede 
lojnodragiujskih doklad so se soglasno 
,lcienMe rezolucaje. 

Nato prečita predsednik Gorjup dopi
]C: 1.) Predlog glede ustanovitve strokov
|ega tajništva Zaveze. — Se bo sklepalo 
ia prihodnjem zborovanju. 2.) H. Hre
;čakPahorFiere »Izjava«. Za poročeval
;a na prihodnjemi zborovanju se izvoli 
ovariš Mirko Lešnik. 3.) Preustrojitev 
iašega šolstvu. Poroča prihodnjič tovariš 
'uiir. 4.) Okrožnica glede društvene čla
narine in učit. podpornega sklada za voj
ie vdove in sirote. Zneski naj se pobirajo 
h posameznih šolah vsakega prvega ter 
iaj se odpošljejo društveni blagajničarki. 
;.) Glede rednega izhajanja »Popotnika« 
ie sklene soglasno izjava na vodstvo »Za
reze«. Tovarišu Mariniču in gospej so
)rogi izraža društvo povodcim bnidkili 
izgub mijiskreneiie sožalje. 

Prihodnje zborovanje se vrši 8. av

s^Bi , 


